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Újságíró aktívaértekeztet 
Szegeden 

Tegnap Szegedre érkezett Délutón a szegedi Sajtó. 
Grósz Károly, az MSÉMP Kü házban megyei újságíró-ak-
osztályvezetője, dr. Lököa Zol- tívát tartottak. Dr. Koncz Já-
tánnéval és Rostát László- nos, a megyei pártbizottság 
val, a KB munkatársaival, titkára köszöntötte a részt-
akik előbb dr. Komócsin Mi- vevőket, majd Grósz Károly 
hállyal, a megyei pártbizott- a sajtópolitikai, agitációs és 
ság első titkárával találkoz- propagandamunka időszerű 
tak, majd a z agitáció és pro- kérdéseiről tartott előadást, 
pagandatevékenységgel fog- A mai programban szere-
lalkozó szervek megyei veze- pel a Magyar Televízió sze-
tőinek munkaértekezletén gedi körzeti stúdiójában tör-
vettek részt. A tanácskozó- ténő látogatás, valamint a 
son dr. Tamasi Mihály, a r e s t au rá lás alatt álló Feszty-
megyei partbizottság osztály-
vezetője tartott bevezetőt, körkép megtekintése a sze-
majd több elvtárs is beszá- g e d * M ó r a Ferenc Múzeum-
molt munkájáról. ban. 

Aczél György 
látogatása 

Aczél György, az MSZMP 
Politikai Bizottságának tag-
la, a kormány elnökhelyette-
se szerdán látogatást tett a 
Honvédelmi Minisztérium-
ban, ahol Czinege Lajos ve-
zérezredes, honvédelmi mi-
niszter és a minisztérium 
máa vezetői fogadták. 

A vendéget Czinege Lajos 
tájékoztatta a Magyar Nép-
hausereg helyzetérői, felada-
tairól. A látogatás alkalmá-
ból Aczél György aktívaér-
teKezleten találkozott a Hon-
védelmi Minisztérium veze-
tő beosztású tisztjeivel, és 
tájékoztatást adott időszerű 
ideológiai, politikai kérdé-

sekről. (MTI) 

Sok vegyszer - kevés helyen 
Agrokémiát társulás alakult 

Seienfős ö s s z e g e k 
fejlesztésekre 

Dr. Perjési László pártnapi előadása Szegváron 
Tegnap, szerdán este Szegváron, a művelődési ház 

nagytermében pártnapi előadásra gyűltek össze a nagy-
község lakói. Tonomár István, a nagyközségi pártbizott-
ság titkára köszöntötte a megjelenteket, majd dr. Per jé-
si László, a megyei tanács elnöke időszerű gazdaságpoliti-
kai feladatokról tartott tájékoztató előadást Bevezetőként 
szólt a községben tett rövid látogatásának tapasztalatai-
ról is. Ugyanis a Puskin Tsz-ben, több intézményben ta-
lálkozott a helybeli dolgozókkal. 

A tanácsi munkáról is 
részletesen tájékoztatta a 
hallgatóságot a megyei ta-
nács elnöke. 

— A tanácsok 1978-ban 
több mint egymilliárd 700 
ezer forint fejlesztési pénz-
eszközzel gazdálkodtak és 
mintegy 2 milliárd forintos 
költségvetéssel biztosították 
a kommunális, a szociális, 
az egészségügy és a kultu-
rális tevékenységük körében 
tervezett célok megvalósító-

szervezési félelemből ne hal-
mozódjanak föl a készletek. 
Mivel az AGROKER nem 
csupán kereskedelmi part-
nerként, hanem a társulás 
tagjaként szerepel, ez a gond 
könnyen megoldódik. Az Is 
érdeke a népgazdaságnak, 
hogy mindenből csak annyit 

Elismerést és támogatást érdemel minden olyan kez-
deményesés, amely jobb szervezéssel, a meglevő eszközök 
célszerűbb — sokszor egyszerűbb — fölhasználásával lénye-
gesen jobb termelési eredményt ígér. Az egész mezőgazda-
ság arculata annyit változott az előző években, hogy sze-
mét-fülét nyitva kell tartania annak, aki legalább némi-
képpen tájékozott akar maradni lényeges kérdésekben, a 
nagyobb teljesítményű gépek és az új termelési eljárások 
azonban várhatóan az eddigieknél ls nagyobb változásokat 
hoznak. Az iparszerű termelési rendszerek a szövetkezeti használjanak föl, amennyi 
közös gazdaságok és állami gazdaságok társulásos kapcso. kell, azt viszont mulasztás 
lilalra épülnek, úgy tűnik, eredményeik révén a társulás nélkül juttassák ki a föl. 
gondolata ott ls erőre kap, ahol eddig még eshetőségére dekre. különben a termés 
sem gondoltak. látja kárát — jól szervezett 

A szegedi Ü j filét Terme- a földjükön van. Nem kell szaktanácsadó hálózat is 
lőszövetkezet gondnokságé- hosszú hónapokkal előre le- csatlakozik tehát az ú j tór-
val a közelmúltban agro- kötniük pénzüket. sulóshoz. 
kémiai társulás alakult ti- Vállalja a társulás azt is, .. .„, „ „ 
zennégy termelőszövetkezet, hogy a műtrágyázást labora- Évente körülbelül 300 mil-
két állami gazdaság és aa tórium! vizsgálatok előzik lió forint értékű műtrágya 
AGROKER részvéteiével, meg, és szinte beprogramoz, és növényvédő szer fölhasz. 
Tájékoztatást kértünk Ka- ha t ják a szövetkezetek veze- n á l é s á t tervezik, az agroké-
czor Balazstol, a szervezés- tői. hogy mennyit termelje- . . . . . _. 
sel megbízott szövetkezet el- nek a faj ták termőképessé- m , a l társulás felelőssége te. 
nőkétől a társulás föladató- gének eleve kötött határain hát igen nagy, A jó műkő-
ről és működési elveiről. A belül. Ehhez a programo- déshez szükséges ú j építmé-
tizenhat gazdaság 52 W f záshoz számítógép segítségét n y e k t e r v e i t már megrendel-
hektárt kitevő termőfoldjé- is lEenybe veszik. Arra a , , , . , 

kérdésre, hogy tudják-e t ék< a m u n k a részleteit a 
mindezt akkor végezni, ami. napokban vitatják meg az 
kor valóban végezni kell, érdekelt gazdaságok képvi-

tását vállalja magára a tár- határozott választ kaptunk: g e uu 
sulés. Kikötött alapelve, hogy vállalják, hogy a termés be-

takarítása után 36 órával 

nek rendszeres műtrágyózá. 
sát és növényvédő vegysze. 
rekkel való hiánytalan ellá. 

nyereségszerzésre nem töre- H.D. 

Dr. Perjési László, a me- tak a városi lakosság ellátá-
gyei tanács elnöke bevezető sának kedvezőbbé válásához, 
szavaiban azt hangsúlyozta, A továbbiakban a terme-
népgazdaságunk töretlenül, lési rendszerekről, a háztáji 
bár nem nehézségek nélkül és kisegítő gazdaságokról, a 
fejlődött az elmúlt évben, s mezőgazdaságban még ki- sót. Az idén hasonló nagytó-
i l t f S é g ; í r f összegek állnak rendelke. 
volt. Megyénkben néhány beszélt, majd szólt a felvá- zesre e célokra. 
területen valamivel jobbak sarlósról. _ jelentősen előreléptünk 

s t a R ^ I t U ^ ' ö w e n d e t e v S ° k a t , e j , 6 d ö t t a z ö l d " a lakóházak, az utak felújí-
egyik legfontosabb tarsada- s é g e t é s gyümölcsöt felvá- tósa tekintetében. Aki meg-
lompolitikai feladatunkat, a sárló szervek tevékenysége nézi varosainkat, alig ismer 
lakásépítést túlteljesítettük, _ állapította meg —, de rájuk, megszépültek, meg. 
I T - ^ J n h f Z l l d ö n t ő k é r d é l t 0 V Á b b r a " « újul tak a régi lakóházak. fel es 400 helyett o 00 mun- ,. ,, ,, . . . 
' termelés fejlesztése. Kedve- Jelentős részük belsőleg is 

zo az, hogy az ú j felvásárlá- korszerűbbé vált. Céljának 
si szervezet lehetővé teszi a és rendeltetésének megíe-
zavartalanabb lakossági el- lelően védjük ezt a jelentős 
látást. A megyei tanács mel- nemzeti vagyont. Nem állit-

nyek stb Változatlanul" to- I e t t m ű k ö d ő koordinációs bi- ható szembe a külső és a 
vábbi erőfeszítéseket kell ? ' ° t t s ó g o t h o z t u n k l é t r e a z belső korszerűsítés, az igen 
tenni minden illetékesnek szakigazgatási szer- rossz állapotban levő épüle. 
— a tanácsoknak is! —, v e k é s a vállalatok képvi- tek tatarozását anyagi lehe. 
hogy időarányosan teljesül- m e l F m i n d a t e r * tőségeink keretei közt foly-
jenek a tervezett felújítási. ™ e l t e t é s t > m i n d a felvásár- tatjuk, s azért ne halasszuk 
karbantartási munkák. 

káslakást adtak át. Nem ké-
szültek el viszont maradék-
talanul a kapcsolódó beru-
házások; az éttermek, az is-
kolák, a gyermekintézmé. 

kedhet. tevékenységének már elvégzik a műtrágyázást. 
haszna kizárólag a gazdasá-
gokban lesz érezhető. 

A növényvédő szerek kö-
rül is egész sor változást 

A műtrágya beszerzése, té- igér a társulás. Régi panasz, 
rolása, keverése és a szántó- hogy gazdaságaink többsége 
földi kiszórása is a társulás nem rendelkezik az előirá-
föladata lesz. Számos olyan soknak megfelelő méregrak-
gyakorlat válik fölöslegessé tárral. A tizenhat gazdaság-
ezzel, amit néhány évvel ban nem is lesz szükség rá, 
ezelőtt még korszerűnek tar- hiszen a veszélyes méreg a 
tottak. Nem kell például felhasználás napjáig az 
műtrágyát raktározniuk a AGROKER raktárában ma-
gazdaságoknak. Tárház épül rad. Reggelre odaviszik, ahol 
Dorozsmán, Algyőn, Rúzsán permetezni akarnak, legföl-

kis kamra szükséges, 
rossz időjárás közbe-
A vegyszeres növény-

védelem többi munkafázisa 
a gazdaságok föladata ma-
rad, de tervezik azt is, hogy 

é« Mórahalmon. Fedett he- jebb 
lyen lesz mindig, az idő nem ha a 
károsíthatja, keverhetik szól. 
olyan arányban, ahogy a ta-
la j tápanyagkészlete meg-
kívánja. A rakodás és szál-
lítás eddig a gazdaságok . . . , , 
egyik legnagyobb gondja nagy teljesítményű gépeket 
volt, ettől most megszabs- közttik helikoptert — is vá-
dulnak, hiszen korszerűen sárolnak és a szövetkezetek 
gépesített telepek szereoel-
nek a tervekben. A gzál'ftó 
tehergépkocsik ki is szórják 

rendelkezésére bocsátják. 
Eddig a gazdaságok sokkal 

a műtrágyát, időt, gépet és több vegyszert raktároztak, 
rengeteg munkaerőt takarít- m | n t amennyire éppen szük-
hatnak tehát meg Még egy s é ü k v o l t^ m e r t f é l t e k ( h o g y 
óriási előnv: mindezekért , , , „ 
csak akkor fizetnek a gazda- a k k c * n e m l e s z - Máikor k e l 1 -
sógok, ha a műtrágya már Népgazdagági érdek, hogy 

Építőipari 
szolgáltatóhálózat 

Az építőipari szolgáltató- A lakosság építési igé-
sok fejlesztése érdekében az nyelnek jobb kielégítése ér-
év végéig a megyékben és a dekében a kijelölt bázisszer-
fovárosban sor kerül az épí- vezetnek célszerű önálló 
tőipari szolgáltató szervezet üzemegységeket létrehoznia, 
hálózatának létrehozására, az építőipari, az épületgépé-
Az Építésügyi és Városfej- ezeti, a szakipari munkákra, 
lesztési Minisztérium irány- és a gyorsjavító szolgálatra, 
elvei szerint a szövetkezeti A kijelölt bózisszervezetnek 
építőiparra alapozzák az or- a z feladata, hogy a me-

^ ^ a 

ÍCK lesznek a központjai, Az Koordtnalja a többi szolgal-
erős szolgáltatási bázisok ki- latószövetkezet és egyéb 
alakításához állami támoga- szervezet munkáját . 

lást előmozdítja. későbbre, mert a belső át-
A megye kiskereskedelmi építésre Jelenleg nincs pén-

forgalma tavaly 10 szazaié- zünk. 
kos növekedést ért el. Ez — Az egészségügyi ellátás 
több a tervezettnél ée az javítása érdekében megváló-
országos átlagnál egyaránt, gitjuk a jobb, a színvonala. 
Erről szólva kiemelte: sabb szervezeti és működési 

— Javult az árukínálat, feltételeket, az integrációt, 
gazdaságok, ~s~más gazdálkö- a z áruválaszték, de koránt- Az elmúlt években kialakult 

sem mindenben. Jogosnak megyénkben a korszerű járó-
tar t juk a napi szükségletek beteg-ellátast szolgáló háló. 
— a kenyér-, a tej-, a zöld- zat, most a fekvőbetegeket 
ség-, a gyümölcs-, a hús-, a Oyógyitó intézmények fej-
hentesáru-ellátás — során lesztése, rekonstrukciója van 
keletkező hibák felszámolá- soron. Indokolt az, hogy az 
sának sürgetését, s az illeté- illetékes helyi tanácsi szer. 
kesek — a tanácsi szervek vek nagyobb figyelmet for-
— hatékony, gyors intézke- dítsanak és jobbon szervezi 
dését. zék meg — az integráció le-

A kereskedelmi vállalatok- ^ tősége i t felhasználva — a 
nál a gazdaságosságra való járóbeteg-ellátást. Esetenként 

A mezőgazdasági termelés-
ről is beszélt az előadó. Er. 
ről azt mondta: 

— Elismeréssel kell szólni 
azokról az erőfeszítésekről, 
amelyet a mezőgazdasági ter-
melőszövetkezetek, az állami 

dó egységek dolgozói mun-
kájuk során kifejtettek. Jo-
gos az elismerés. A másod, 
vetések nagyban hozzájárul-

törekvés önmagában nem indokolatlan a nagy zsúfolt-

tási is kaphatnak az érde-
keltek. A bázisszervezetek 
hatékony működésének meg-
szervezéséhez, a korszerű 
Ügyvitel kialakításához szük-
séges legfontosabb tudniva-
lókat is irányelvekben fog-
lalta össze az ÉVM. 

kifogásolható, de az joggal &ág, a sorbanállás. 
elvárható, hogy ez ötvözöd- Befejezésül dr, Perjési 
jön, együtt járjon a lakos- László foglalkozott a vasár-
sáp ellátásáért érzett min- nap megtartott időközi ta-
dennapos felelősség növeke- nácstagi választásokkal. 
désével. Ez nem könnyű — Hangsúlyozta: o 104 ú j ta-
tudjuk — munkaerőhiány, nácstag megválasztása erő-
lassú bolthálózat-fejlesztés és 'ítette a népképviseleti jel-
egyéb tényező megnehezíti, lep érvényesülését. Szólt ez. 
de az udvarias kiszolgálást után a községfejlesztésről, 
joggal elvárhatja minden vá- illetve a közigazgatás szerve, 
sárló. zett korszerűsítéséről is. 

Áruházak, 
éttermek 

Egy év alatt 6000 négyzet-
méteres iparcikk áruházat 
építenek fel jugoezláv szak-
emberek Szombathelyen — 
közölték szerdán a Belke-
reskedelmi Minisztérium és 
Vas megye vezetőinek terv-
egyeztető tanácskozásán. 

Az idén 8000 négyzetmé-
terrel. az ötödik ötéves terv-
ben összesen 31 600 négyzet-
méterrel nő az ágazat terü-
lete a megyében. Az évi 
000 030 vendéget fogadó büki 
gyógyfürdő is több ú j keres-
kedelmi, vendéglátó- és szol-
gáltatóegységgel várhat ja 
majd latogatóit. (MTI) 

Kitüntetések 

Községfejlesztési kérdésekben 
döntőitek 

Tanácsülés Kisteleken 

A nemzetközi nőnap alkal-
mából többen kaptak kitün-
tetést a MAV Szegedi Igaz-
gatóságának dolgozói közül. 
A Közlekedés Kiváló Dolgo-
zója kitüntetést Gazsi Lajos-
né ügyintéző és Vecsernyés 
Jánosné takarító kapta, Szak-
szervezeti Munkáért okleve-
let Kiss Ilonának és Som-
kuti Józsefnének adtak át. 
Vezérigazgatói dicséretben 
részesült Lengyel Józsefni 
műszaki irányító. 

* 

A Szegedi Orvostudomá-
nyi Egyetem szemészeti kli-
nikájának előadótermében a 
nemzetközi nőnap alkalmá-

ból dr. Petri Gábor rektor 
adta át sz egészségügyi mi-
niszter kitüntetéseit. Az 
Egészségügy Kiváló Dolgozó-
ja lett Dani Istvánné és Kiss 
Miklósné osztályvezető ápo-
lónők, Kirschné Tóth Erzsi, 
bet laboráns, dr. Tokaji Gé-
záné rektori hivatali csoport-
vezető. A z orvosegyetem 30 
dolgozója jutalmat kapott. * 

A DEMÁSZ szegedi üzem-
igazgatóságán megrendezett 
nőnapi ünnepségen heten a 
vállalat Kiváló Dolgozói let-
tek, Lovászi Ferencné pénz-
beszedő pedig átvette a Ne-
hézipar Kiváló Dolgozójaki-
tüntetést. 

Tegnap, szerdán délután 
a kisteleki művelődési ott . 
honban tartotta ülését a 
nagyközség tanácsa. A vég-
rehajtó bizottság titkárának, 
dr. Katona Zoltánnak elő-
terjesztésében megtárgyaltak 
a tanács és intézményei 1076, 
évi költségvetésének és fej-
lesztési tervének végrehajtá-
sáról készült beszámolót. Az 
elmúlt esztendőben a belvíz, 
levezető csatornák karban-
tartása, az utak javítása, a 
postaforgalmi szakközépisko-
la áthelyezése Kistelekre, s 
az egészségügyi és kulturális 
ellátás javítása mellett 15 
lakásos, célcsoportos építke-
zés befejezése, a szolgáltató-

ház átadása, a vágóhíd fej -
lesztése került fel a legfon-
tosabb feladatok listájára. 

A tanácsülésen megtár . 
gyalták Kistelek tanácsának 
és intézményeinek idei költ-
ségvetését, döntöttek a ren. 
delkezésre álló 18 millió 518 
ezer forint elosztásáról, s a 
fejlesztési alap — mely 7 
millió 127 ezer forint — fel-
használásáról. 

A célcsoportos lakásépítés-
re szánt 4,6 millió forintból 
jut kisajátításra, a tervezés 
költségeire, a vízvezeték- és 
csatornaépítés támogatására, 
250 ezer forint a rendelőinté-
zet terveinek elkészítésére, s 
majd 2 és fél millió magára 
az építkezésre. A kisajátí-

tandó házhelyek közművesí-
tésére, a járdaépítésre, a 
részben társadalmi munka, 
ban kialakítandó autóbusz-
megálló építésére, s a közvilá-
gítás, a vízellátás javítására 
fordítandó összegek a kis-
teleki nagyközségi tanács 
idei fejlesztési alapjának 
fontosabb tételei. A kulturá-
lis ágazatra 650 ezer forint 
jut 1077-ben, ebből a köz. 
művelődési könyvtár kisajá-
títási és a kisteleki mo-
nográfia nyomdai költségé-
nek fedezésén kívül a kollé-
gium parkjába szobrot, a 
Petőfi iskolába dombormű-
vet készíttet — központi tá-
mogatás felhasználásával —• 
a kisteleki tanacs. 


